
 

 

 

SKOLEBESTYRELSEN 

 
25. november 2024 

 

 
Afbud: Rikke Bang, Signe, Jan 

 

 
Pkt. 
 

 
Dagsorden Referat 

1.  
Godkendelse af referat  
fra mødet d. 13. august  

Referatet blev godkendt. 

2.  Godkendelse af dagsorden 
Velkommen til elevrådsformand Naja og næstformand Signe. 
Dagsordenen blev godkendt. 

3.  

Siden sidst – ganske kort 
a. SB-formanden 
b. Elevrådet 
c. Medarbejderne 
d. Kontoret 
e. Skolernes samråd 
f. Skole og Forældre 
g. ØK 

SB-formanden: 
Intet at bemærke 
Elevrådet:  
- Planlægger skolefest ”Galla”, som er på torsdag. 
- Når det nye elevråd tiltræder, er det vigtigt, at der gives en information til 

det nye elevråd om, hvad det tidligere elevråd har arbejdet med og evt. af-
givet af ønsker. 

Medarbejderne:  
- Der er travlt på skolen. 
- Vildbjerg SkoleRun var en kæmpe succes med flere og flere deltagere. 
- Der er skole-hjem samtaler rundt i afdelingerne 
- Vi har haft besøg af musikere udefra. 
- Skolefesterne for indskoling og mellemtrin er afholdt med stor succes. 
- Juleklippedag på fredag med mange tilmeldte. 
- Særlige dage - Matematikkens dag og samarbejdsdag – har været rigtig 

gode. 
- I overbygningen var et særligt fokus på adfærd. 
- SSP-arrangementer på 4., 6. og 8. årgang med undervisning for børnene i 

dagtimerne og møder for forældre om aftenen. 
Kontoret: 
- Juleklippedag på fredag med stort set up og æbleskiver, vi håber at se 

mange forældre/bedsteforældre. 
- Skoleudviklingssamtale 2024-25 foregår 2/12 2024. 
- Ledelsen skal deltage i 2. del af det kommunale udviklingsforløb med 

Clavis. 
- Bekendtgørelsen til fremme af god ro og orden i Folkeskolen (endnu ikke 

politisk godkendt) er tidligere udsendt til skolebestyrelsen. 
Ledelsen fortalte om det nu nedskrevne Kodeks til god adfærd på Vildbjerg 
Skole. I de kommende uger får alle klasser besøg af ledelsen, der vil for-
tælle om dette kodeks. 

Skolernes Samråd: 
Juliane og Gitte var til Skolernes Samråd sammen med Rikke den 14/11.  
Temaer: Inklusion og fokus på Lillehammer samt Juniormesterlære, som indfø-
res næste skoleår. 
Skole og Forældre: 
Jesper og Juliane fortalte om weekendens årsmøde i Skole og Forældre. 
Der blev valgt ny formand, nemlig den tidligere næstformand. 
Hovedbestyrelsen og forretningsudvalget slankes og gøres mere effektiv. 
Der var forskellige workshops i løbet af dag 2. 
En ide fra en workshop: Hvordan fører vi tilsyn med principperne? Proceduren 
kunne indgå i selve princippet. 
Mange inspirationsmaterialer fra Skole og Forældre. 
ØK: 
Bestyrelsesmedlemmet ønskede at drøfte seneste møde. Bestyrelsen får til-
sendt en oversigt over de indkøb, der er foretaget/foretages, for de midler, sko-
len har fået ekstra som kompensation.  



 

 

4.  
Evaluering af Tour de Bestyrelse  
Drøftelse  

Fælles oplæg om Børn og Unges søvn. 
Øvrige oplæg: 
- Folkeskolens kvalitetsprogram 
- Børns seksualitet 
- Tildelingsmodellen 
- Trivsel og mediedækningen 
- Rummelighed 
 
Evaluering: 
Fællesoplægget var fint og vedkommende. 
Konceptet er rigtig fint. 
En god måde at sætte deres forvaltning i spil på. 
” Børn og Unges søvn” kunne måske have været en workshop, så der var tre 
runder med workshop. 
 

5.  
Folkeskolens nye kvalitetspro-
gram (FNK) 
Oplæg og drøftelse  

IØ fremlagde hovedpunkter fra folkeskolens kvalitetsprogram. 
Kvalitetsprogrammet indfases over de kommende fire år. 
Initiativerne blev drøftet. 
 

6.  
Vikardækning  
Drøftelse  

Vi drøftede vikardækning ifm. medarbejder fravær. 
Medarbejderne har ret til følgende som på andre arbejdspladser: 
- Omsorgsdage: 54 dage om året fordelt på 19 medarbejdere  
- Seniordage 
- Kurser, kompetenceudvikling, uddannelse 
- Barnets 1. og 2. sygedag, barnets hospitalsindlæggelse o. lign. 
- Ferie/fridage 
- Egen sygdom samt §56-ordning 
Ved al kendt fravær har lærerne en aftale om, at man skriver til vikaren, hvad 
der skal laves. Det kan være svært at overtage, hvis man ikke har faget selv. 
Skolen følger Herning Kommunes sygepolitik. Heri står der bl.a.: 
Hvis en medarbejder har fem sygefraværsperioder (egen sygdom) i løbet af et 
år, indkaldes medarbejderen til en trivselssamtale med en leder. 
Vildbjerg Skole giver meget sjældent klasser fri, men sætter en vikar på. 
Ledelsen drøfter, hvordan Herning Kommunes sygefraværspolitik kan synliggø-
res. 
 

7.  
Internat 2025 
Fredag d. 24.-lørdag d. 25. januar 
Input til temaer og drøftelser  

Forslag:  
- ”Vi gør”-dannelse (inspiration fra Guldborgsund)  
- Herning Kommunes Børn- og Ungepolitik 
- Folkeskolens kvalitetsprogram 
Vigtigt, at indholdet er meget konkret og noget der kan arbejdes videre med i 
bestyrelsen.  
 

8.  
Venskabsklasser  
Status og drøftelse i forhold til triv-
selsindsats  

Der er forskellige aktiviteter i gang mellem venskabsklasserne. 
Der var en fælles opstart for alle venskabsklasser i starten af august, og efter-
følgende har der været aktiviteter mellem venskabsklasserne, fx julebagning, 
højtlæsning. 
Det er i den spæde start med opstart i august. Tidligere har det været mere uor-
ganiseret, men nu har alle klasser fået en anden klasse. 
Elevrådet har drøftet arrangementet: En lektion er for lidt. Det kræver tid at lære 
hinanden at kende. 
Forslag: At daginstitutionen også er en del af venskabsklasser. 
Forslag: At børn i SFO kan komme i børnehaven og ”arbejde” en time en gang 
imellem. 
 

9.  
Fremfærd – KL-projekt  
Information og drøftelse  

Vildbjerg Skole og Sdr. Felding Skole deltager i et KL-projekt, kaldet Fremfærd. 
Projektet handler om ”En skole, der kan mere for flere”. 
Inspirationen kommer fra bl.a. Lillehammer (Norge), hvor Børn- og Familieud-
valget har være på besøg. 
Udvalgte medarbejdere, skolebestyrelsesformanden og ledelsen deltager en 
kort kommunal studietur til Lillehammer i januar 2025. Programmet består af 
skolepraktik, skolebesøg osv. 
 



 

 

 

10.  Input til Nyt fra Bestyrelsen 

Deadline den 20. i hver måned. Sendes til Inger. 
December: Esben – Skolefester, juleklippedag  
Januar: Jesper - Internat 
Februar: Jan 
Marts: Gitte 
April: Esben 
Maj: Maria 
Juni: Juliane 
 

11.  
Punkter til næste/kommende  
møder 

- Tour de Faglokaler  

- KL-projekt Fremfærd 

- Eksamen i folkeskolen – generel drøftelse  

- Fast punkt på hvert bestyrelsesmøde: Folkeskolens kvalitetsprogram 

- Valg af undervisningsmaterialer: Analoge og digitale 

- Trivsel i forhold til Trivsel og læring 

12.  Evt. T-shirt til skolebestyrelsen – udleveres til internatet. 


